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management system in educational institution guarantees: the solution of problems with a set of entrants, increase 
of level of attendance and progress of students, lack of problems and advantage by preparation and licensing and 
certification passing, quality control of work of teachers of measurable indicators, increase of level of competence of 
teachers and the solution of questions with an insufficient skill level when maintaining these or those disciplines.
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Одной из важнейших задач современной России является устойчивое развитие сельских территорий, при 
котором эффективное функционирование аграрной экономики происходит одновременно с повышением качества 
жизни сельского населения. Ее решение требует разработки и реализации активной политики сельского развития 
в каждом регионе с учетом имеющегося потенциала и местных особенностей. В статье проведен сравнительный 
анализ уровня социально-экономического состояния финно-угорских национальных республик Российской Фе-
дерации и выявлены тенденции и закономерности их развития. Выявлены факторы, сдерживающие устойчивое 
социально-экономическое развитие сельских территорий республик, приводящие к депопуляции сельского на-
селения и вымиранию сельских населенных пунктов. Доказана необходимость формирования активной политики 
сельского развития на федеральном, региональном  и местном уровне, требующая усиления внимания к пробле-
мам размещения производства и доступности основных социальных услуг для сельского населения. 
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One of the most important problems of modern Russia is sustainable development of rural areas, where the 
effective functioning of the agrarian economy occurs simultaneously with improving the quality of life of rural 
population. Its solution requires the development and implementation of an active policy of rural development in 
each region based on existing capacity and local features. In the article the comparative analysis of the level of socio-
economic status of the Finno-Ugric national republics of the Russian Federation and tendencies and regularities of their 
development. Identify-Lena factors constraining sustainable socio-economic development of rural territories of the 
Republic of shares, resulting in the depopulation of rural populations and the extinction of rural settlements. Necessity 
of active rural development policies at the Federal, regional and local level, requiring greater attention to the problems 
of the location of production and the availability of basic social services for the rural population.
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В статье приводится информация эффективности использования оборотного капитала на предприятиях 
пищевой промышленности. В работе рассмотрены задачи управления оборотными активами в процессе посту-
пления и выбытия оборотного капитала. На примере обобщенных сведений проанализирована политика управ-
ления оборотным капиталом на предприятиях пищевой отрасли. Предложен ряд мероприятий по увеличению 
эффективности управления оборотным капиталом предприятия. Таким образом, имеется потенциал увеличения 
эффективности управления оборотным капиталом, который заключается в способности предприятия внедрять 
мероприятия по снижению издержек в области производства и обращения. Реализация данного потенциала до-
стигается за счет решения важных задач, например, такой, как обеспечение платежеспособности предприятия.
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The information of the effectiveness of working capital use in food industry was brougth in this article. The 
objectives of working assets management during the process of receipt and leaving of working capital were considered 
in the article. By the example of generalized data the policy of working capital management in food industry was 
analysed. A number of measures of increasing of the effectiveness of working capital management were offered. Thus, 


